
ОХР позива на брзо уклањање
препрека за инвестирање у БиХ
Квалитетно  спроведени  процес  инвестирања,  који  ће  постати
могућ онда када политичари започну са спровођењем тешких али
неопходних економских реформи, би могао омогућити просперитет
у року од пет до десет година, изјавио је замјеник Високог
представника и шеф Економског одјела ОХР-а, господин Патрис
Драјски,  на  дводневној  регионалној  конференцији  о
инвестицијама  која  је  данас  почела  у  Сарајеву.  Током
конференције,  судионицима  су  се  данас  обратили  и
предсједавајући  Предсједништва  БиХ,  Бериз  Белкић,
предсједавајући  Савјета  министара  БиХ,  Драган  Микеревић  и
министар  за  спољну  трговину  и  економске  односе,  Азра
Хаџиахметовић.

Господин  Драјски  је  навео  да  Босна  и  Херцеговина  има
образовану  радну  снагу,  добар  географски  положај  између
Европске Уније и осталог дијела југоисточне Европе, економију
која се развија и која је у великој мјери прекинула своју
зависност  о  тешкој  индустрији,  стабилну  валуту,  ниску
инфлацију и ефикасан и профитабилан банкарски сектор. БиХ је
привлачна локација за инвестиције, међутим инвеститори и даље
оклијевају. Господин Драјски је рекао да је узрок за овакву
ситуацију  непостојање  тржишне  транспарентности,  бирократија
која  није  у  могућности  да  одговори  на  захтјеве  тржишта,
застарјели  систем  образовања  и  распрострањена  корупција  и
криминал.

“Непотребне препреке инвестицијама до којих углавном долази
због некомпетентности политичара или бирократа онемогућују ову
потенцијално богату земљу да постане богата” рекао је господин
Драјски. Обећао је да ће међународна заједница пружити подршку
мјерама које су Владе два ентитета и Државе већ договориле
предузети  како  би  уклониле  препреке  које  стоје  на  путу
улагањима.

https://www.ohr.int/%d0%be%d1%85%d1%80-%d0%bf%d0%be%d0%b7%d0%b8%d0%b2%d0%b0-%d0%bd%d0%b0-%d0%b1%d1%80%d0%b7%d0%be-%d1%83%d0%ba%d0%bb%d0%b0%d1%9a%d0%b0%d1%9a%d0%b5-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%ba%d0%b0-%d0%b7/
https://www.ohr.int/%d0%be%d1%85%d1%80-%d0%bf%d0%be%d0%b7%d0%b8%d0%b2%d0%b0-%d0%bd%d0%b0-%d0%b1%d1%80%d0%b7%d0%be-%d1%83%d0%ba%d0%bb%d0%b0%d1%9a%d0%b0%d1%9a%d0%b5-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%ba%d0%b0-%d0%b7/


Он  је  напоменуо  учесницима  да  је  Високи  представник  Педи
Ешдаун истакао своје приоритете у БиХ као “прво законитост,
затим запошљавање, путем реформи”. Господин Драјски је рекао
да ће се за грађане БиХ законитост обезбједити путем реформе
судског  система.  Овом  реформом  ће  се  такође  омогућити  да
модерни трговински закони који морају проћи кроз ентитетске и
државне  Парламенте  буду  прописно  проведени,  промовишући
транспарентно пословно окружење у којем нова предузећа могу
отворити нова радна мјеста.

Он је навео да су неодрживе унутрашње препреке трговини и
улагању,  као  што  је  апсурдан  систем  због  којег  се  једно
предузеће које ради у оба ентитета приликом плаћања пореза
третира као два одвојена предузећа и плаћа различите пореске
стопе у сваком од ентитета. Он је рекао да се због успјешних
мјера предузетих на укидању паралелних структура и усклађивању
стратешких  закона  сада  може  рећи  да  су  пропала  настојања
националиста  да  успоставе  два  засебна  економска  подручја
умјесто јединственог економског простора у БиХ. 

Наводећи  примјере  новог  прагматизма  у  привлачењу  страних
инвестиција, господин Драјски је истакао систем који се сада
успоставља на цијелој територији БиХ који ће радикално смањити
вријеме  и  документацију  која  је  потребна  да  би  се  у  БиХ
регистровало ново предузеће. Он је такође поменуо свеобухватну
базу података коју успоставља Агенција за промовисање страних
инвестиција  како  би  се  спојили  са  будућим  страним
инвеститорима у БиХ и размијенили податке о могућностима за
улагање. 

“Потребно  је  брзо  дјеловати”,  рекао  је  господин  Драјски.
“Разумна и брза реформа ће помоћи у отварању нових радних
мјеста и увести нас у еру просперитета. Зашто би грађани БиХ
требали чекати?”


